
HANDIKAPPRÅDET VID TRAFIK- OCH 
RENHÅLLNINGSNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS 
PARKERINGS AB. 

Protokoll  
nr 2/2007. 

 
Tid: Torsdag 15 mars 2007, kl. 09.00-11.30. 
Plats: Fleminggatan 4, Gamla biblioteket. 
 
 
Justeras:  
 
 
Lasse Gustafsson                 Yvonne Holmberg 
 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter.  
Lasse Gustafsson, ordf. (HSO/NHR), Elisabeth Bergvall 
(HSO/R), Yvonne Holmberg (HSO/Astma och allergi) 
och Ewa Ström (HSO/HRF).  
 
Förhinder: Dagny Mörk (SRF), Ken Gammelgård 
(DHR) och Bratislav Stankovic (HSO/RBU). 
 
Tjänstemän: Trafikkontoret: Ronny Klingmo §§ 1-8, 
Lennart Nilsson, Anette Scheibe §§ 1-5 och Åke Wisén 
§§ 1-9. 
 
 
§ 1. Godkännande av dagordning. 
Fastställs som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses mötets ordförande 
och Yvonne Holmberg. 
 
§ 3. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet.  
Det framförs att allt fungerat bra. 
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§ 4. Anmälan av protokoll för sammanträdet 2007-
02-22. 
Det anmäls att protokollet justerats och lämnats till 
nämnderna och styrelsen. 
 
§ 5. Information om förslag till trängselskatt.   
Anette Scheibe framför bland annat följande. 
 
Stockholms stad ska lämna synpunkter på 
Finansdepartementets förslag (promemoria) till 
trängselskatt. Trafikkontoret har lämnat underlag till 
SLK om detta. 
 
Enligt förslaget ska de principer som gällde vid försöket 
med trängselskatten gälla. Avgiften föreslås införas 2 juli 
2007. Intäkterna ska i första hand gå till vägar.  
 
Fordon för rörelsehindrade undantas avgiften men taxi 
och färdtjänst föreslås betala.  
 
Trafikkontoret anser att stora delar av förslaget är bra. 
Kontoret efterfrågar dock exempelvis ökade möjligheter 
för staden att få inflytande över verksamheten.  
 
Kontoret ställer sig inte heller bakom förslaget om att 
färdtjänst ska avgiftsbeläggas. Det är viktigt att personer 
som inte kan färdas på annat sätt än genom färdtjänsten 
inte drabbas av högre kostnader.  Förslaget rimmar också 
dåligt med undantaget för rörelsehindrade som har egen 
bil. 
 
Handikapprådet ser positivt på de synpunkter som 
lämnats av kontoret. Rådet understryker betydelsen av 
att färdtjänst undantas från avgiften. Färdtjänsten ska ses 
som en del av kollektivtrafiken. Det ska också 
uppmärksammas att anhöriga till personer med 
rörelsehinder, som skjutsar, kan vara fler än två och att  
 
 



 3 

 
 
det därför bör vara fler bilar som blir befriade från 
avgiften.  
 
§ 6. Presentation.  
Rådets ledamöter och närvarande tjänstemän presenterar 
sig. 
 
§ 7. Val av representanter till sammanträde om 
Stadsbibliotekets ombyggnad.  
Det har framförts önskemål från SBN:s handikappråd 
om att ett möte hålls om Stadsbibliotekets ombyggnad. 
Olika förslag är framtagna. Det kan bli fråga om 
ställningstaganden när det gäller utemiljön. Yvonne 
Holmberg utses som representant för rådet.  
 
§ 8. Information av Trafikkontoret om utrymning 
från Blekholmstunneln, Klaratunneln och 
Söderledstunneln. 
Ronny Klingmo framför bland annat följande.  
 
Utrymningsmöjligheterna för personer med 
funktionshinder är inte de bästa i tunnlarna. Det finns 
nivåskillnader från 25cm upp till 1m. För att komma 
tillrätta med nivåskillnader har vissa ramper byggts och 
det finns räcken att hålla sig i. Det behövs dock hjälp av 
andra personer för att man ska kunna ta sig uppför 
ramperna. Sprinkler är installerade i Klaratunneln. 
Söderledstunneln kommer att byggas om.  
 
Handikapprådet anser att utrymningen bör förbättras och 
att samråd bör hållas med de personer som har hand om 
Söderledstunnelns ombyggnad så att 
tillgänglighetsfrågorna lyfts fram.  
 
§ 9. Samtal om informationsskylt vid oframkomliga 
gångvägar. 
Åke Wisén informerar om att kontoret försöker undvika 
att sätta upp nya skyltar på grund av kostnader för drift 
och underhåll av dessa framöver. Åke Wisén menar att  
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andra lösningar till och med kan vara bättre t ex 
information i broschyrer, på orienteringstavlor, på kartor 
och på ”nätet” om lämpliga och ”utvalda” tillgängliga 
vägar.  En arbetsgrupp skulle kunna tillsättas för att 
genomföra erforderlig inventering av stadens parker och 
friluftsområden och ge förslag på hur lämplig 
information ska utformas. Eftersom ett förbättringsarbete 
nu pågår i Kungsholmens parker skulle detta område 
kunna fungera som pilotprojekt.  
 
Handikapprådet anser att förslagen om arbetsgrupp och 
att Kungsholmen blir försöksområde är bra. Rådet vill 
följa arbetet. Information skulle också kunna läggas in 
på hemsidorna.  
 
För inventeringar bör arbetslösa personer med 
funktionshinder anlitas.  
 
§ 10. Protokollsutdrag och utlåtande från 
Kommunstyrelsen om Organisation och 
ansvarsområden för stadens handikappråd. 
Anmäls.  
 
Rådet anser att det behövs gemensamma riktlinjer för 
arvoden till arbetsgrupper och liknande för stadens 
handikappråd. 
 
§ 11. Rådets fortsatta verksamhet bland annat fråga 
om sekreterarfunktionen. 
Rådet anser att det bör finnas tillräckliga resurser för 
sekreterarfunktionen, att sekreteraren är väl insatt i 
kontorens organisation och har sin placering på 
Trafikkontoret.  
  
§ 12. Anmälan av avsänd skrivelse till Trafik- och 
renhållningsnämnden om Övergång från säck till 
kärl vid hämtning av avfall från villafastigheter. Se 
protokoll nr 1/2007 § 7. 
Anmäls. 
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§ 13. Ny namnlista över rådets ledamöter. Se 
protokoll nr 1/2007 § 5. 
Anmäls. 
 
§ 14. Nästa sammanträde.   
Nästa sammanträde hålls torsdag 29/3 kl. 09-11.30. Då 
kan sammanträdestiderna för år 2007 fastställas. 
 
§ 15. Övriga frågor. 
Det meddelas Hellasgården förbättras ur 
tillgänglighetssynpunkt. Rådet önskar en lägesrapport.  
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare  


